
 

 

 

 

Schriftelijke vragen (art 42) 

Gevolgen recente stikstofuitspraak Raad van State voor woningbouw 

 

Op 18 december 2024 heeft de Raad van State een belangrijke stikstofuitspraak gedaan 

met mogelijk grote gevolgen voor heel Nederland. Deze uitspraak zorgt ervoor dat 

ongebruikte stikstofruimte niet mag worden ingezet (intern salderen) zonder 

natuurvergunning en dat geldt met terugwerkende kracht. Intern salderen mag niet meer 

worden betrokken in de zogenoemde voortoets, dus bij de vraag of een natuurvergunning 

voor een project nodig is. Intern salderen mag nog wel worden betrokken bij de vraag of 

een natuurvergunning voor een project kan worden verleend. Op basis van deze uitspraak 

blijken sinds 2020 verleende vergunningen achteraf gezien ten onrechte te zijn verleend.  

Dit treft niet alleen boeren, maar ook bouwprojecten, industrie en infrastructuur. Het 

kabinet heeft een speciale commissie ingesteld om te bekijken hoe hier mee om te gaan. 

Maar hier is het ook niet bij gebleven. Deze maand is Greenpeace in een tegen de Staat 

aangespannen zaak in het gelijk gesteld. Een uitspraak met veel impact. Om kwetsbare 

natuurgebieden te beschermen en eerder gestelde stikstofdoelen voor 2030 te behalen, 

moet de Staat meer doen en per direct starten met het terugbrengen van de 

stikstofneerslag.  

 

Daarom hebben wij de volgende vragen aan burgemeester en wethouders: 
 
1. Deelt u de zorg van de CDA fractie dat de uitspraak van de Raad van State van 18 

december kan leiden tot uitstel of zelfs afstel van voorgenomen (bouw)projecten? Zo 
ja, voor welke projecten geldt dit dan? 

2. Zijn er in onze gemeente sinds 2020 vergunningen afgegeven waarbij sprake was van 
intern salderen? Zo ja, om welke projecten gaat het dan? 

3. Hoe gaat u om met verleende vergunningen die nu door deze uitspraak van de Raad 
van State achteraf gezien ten onrechte zijn verleend?  

4. PAS-melders zijn bedrijven of ondernemers die voor het Programma Aanpak Stikstof 
(PAS) een melding deden bij de overheid, bijvoorbeeld melding van een uitbreiding. Zij 
hoefden daarvoor geen vergunning aan te vragen, een melding van de berekende 
stikstofbelasting was voldoende. Wat betekent de uitspraak van de Raad van State voor 
de PAS melders in onze gemeente die al jaren wachten op legalisatie? 

 
In afwachting van de beantwoording. 
 
De fractie van het CDA, 
John Boere, raadslid 


